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Valtuutettu Timo Urpo on 4.3.2024 allekirjoitetulla aloitteella esittänyt, että 
Kustaviin rakennetaan kiipeilyseinä liikuntaharrastusmuotojen kirjon 
laajentamiseksi. Sijoituspaikaksi ehdotetaan esimerkiksi urheilutalon 
sisätiloja. 
 
Kiipeilyn harrastajamäärät ovat viime vuosina kasvaneet ja eri puolille 
Suomea on perustettu kiipeilyhalleja sekä rakennettu pienimuotoisempia 
harrastuspaikkoja. Niin kutsuttu boulderointi on ehkä nopeimmin kasvanut 
kiipeilymuoto. Boulderoinnissa on kiivettävänä matalahko, muutaman 
metrin korkuinen seinä ja se tehdään ilman kiipeilyvaljaita. Mahdollisen 
putoamisen turvallisuus varmistetaan pehmusteilla. 
 
Yläköysikiipeilyssä köysi kulkee varmistajan kiipeilyvaljaisiin 
kiinnitettävästä varmistuslaitteesta kiipeilyreitin yläpäässä sijaitsevaan 
ankkuriin ja edelleen siitä kiipeilijän valjaisiin. Varmistaminen voidaan 
toteuttaa myös automaattisilla laitteilla. Yläköysikiipeily on turvallista, koska 
varmistettu kiipeilijä ei putoa vapaata pudotusta juuri lainkaan, koska 
varmistuspiste on aina kiipeilijän yläpuolella. 
 
Kustavin kunta on tunnettu myös kalliokiipeilykohteena, jonka 
harrastamiseen kiipeilyseinällä hankittu kokemus tasoittaa tietä. 
 
Aloite on sinällään kannatettava, mutta vaatii tarkempaa selvitystyötä sen 
mahdollisesta toteuttamistavasta ja sisällöstä sekä kustannuksista. 
Esitetään, että aloite lähetetään valmisteltavaksi sivistyslautakunnan 
alaiseen toimintaan. 
 

Esittelijä kunnanjohtaja Rauno Peltola 
 

Kunnanjohtajan päätösehdotus 
 
 Kunnanhallitus päättää siirtää aloitteesta annettavan selvityksen 

sivistyslautakunnalle valmisteltavaksi. 
 

Kunnanhallituksen päätös 
 
 Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Täytäntöönpano Sivistyslautakunta 
 


